
Protokół Nr 10 

z posiedzenia Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego 

w dniu 17.09.2019 roku 

 

 

W posiedzeniu udział wzięli radni członkowie Komisji Rozwoju i Zagospodarowania 

Przestrzennego, zwanej dalej Komisją oraz zaproszeni goście zgodnie z załączoną listą 

obecności. 

 

PROPONOWANY PORZĄDEK POSIEDZENIA: 

1. Otwarcie posiedzenia Komisji oraz przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji Rozwoju  

i Zagospodarowania Przestrzennego z dnia 20 sierpnia 2019 r. 

3. Omówienie realizacji projektów własnych województwa. 

4. Opiniowanie projektów uchwał na najbliższą sesję Sejmiku. 

5. Sprawy różne i wolne wnioski.  

 

Ad 1. 

Pan Radny Zbigniew Przedpełski, Przewodniczący Komisji - otworzył posiedzenie Komisji 

przedstawiając porządek posiedzenia oraz zaproszonych gości. W związku z pojawieniem się 

wniosku o zamianę punktów 4 i 3 poprosił zebranych o zmianę porządku obrad, polegającą na 

zamianie kolejności punktu 3 i 4 z oraz nadanie właściwych numerów kolejnym punktom 

porządku obrad, przewidzianym w rozesłanej propozycji. W głosowaniu jawnym Komisja 

jednogłośnie przyjęła następujący porządek obrad: 

 

1. Otwarcie posiedzenia Komisji oraz przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji Rozwoju  

i Zagospodarowania Przestrzennego z dnia 20 sierpnia 2019 r. 

3. Opiniowanie projektów uchwał na najbliższą sesję Sejmiku. 

4. Omówienie realizacji projektów własnych województwa. 

5. Sprawy różne i wolne wnioski.  

 

Ad 2. 

Pan Radny Zbigniew Przedpełski, Przewodniczący Komisji - poprosił zebranych 

o zgłaszanie uwag do rozesłanego pocztą elektroniczną projektu protokołu. Ponieważ nie 

wniesiono uwag i zastrzeżeń, przeto na podstawie §44m ust.2 statutu Województwa Śląskiego, 

protokół nr 9 z posiedzenia Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego w dniu 20 

sierpnia 2019 r. uważany jest za przyjęty przez Komisję.  

 

Ad 3 

 

Pan Radny Zbigniew Przedpełski, Przewodniczący Komisji – przechodzimy do 

zaopiniowania projektu uchwały z druku VI/132 w sprawie uchylenia uchwały Sejmiku 

Województwa Śląskiego nr V/57/1/2018 z dnia 17 września 2018 roku w sprawie wyrażenia 

zgody na nabycie nieruchomości położonej w Katowicach przy Placu Sejmu Śląskiego 1. 

Uchwała została przesłana z dość bogatym uzasadnieniem. Proszę wnioskodawcę 

o przedstawienie projektu uchwały. 

 

Pan Andrzej Figas, Dyrektor Wydziału Geodezji, Kartografii i Gospodarki 

Nieruchomościami - w dniu 17 września 2018 r. uchwałą nr V/57/1/2018 Sejmik 



Województwa Śląskiego wyraził zgodę na odpłatne nabycie przez Województwo Śląskie prawa 

własności nieruchomości o wartości przekraczającej kwotę 1.000.000 zł, położonej 

w Katowicach przy Placu Sejmu Śląskiego 1. Zarząd Województwa Śląskiego uchwałą 

nr 2404/293/V/2018 z dnia 16 października 2018 r. podjął decyzję o nabyciu przez 

Województwo Śląskie tej nieruchomości za cenę 20.123.200,00 zł. 

Zarządzeniem nr 62/19 z dnia 15 maja 2019 r. Marszałek Województwa Śląskiego powołał 

Zespół ds. analizy zasadności kontynuowania procedury nabycia od Uniwersytetu Śląskiego 

nieruchomości położonej przy Placu Sejmu Śląskiego 1 na potrzeby siedziby Urzędu 

Marszałkowskiego Województwa Śląskiego. Zadaniem Zespołu było podsumowanie 

i weryfikacja wiedzy dotyczącej przedmiotowej nieruchomości. Po ponownym dogłębnym 

przeanalizowaniu mocnych i słabych stron nieruchomości pod kątem potrzeb Urzędu 

Marszałkowskiego, Zespół podjął decyzję o rezygnacji z jej zakupu. Konsekwencją tej decyzji 

jest przedstawienie projektu uchwały o uchylenie uchwały z poprzedniego roku. 

 

Pani Radna Renata Caban  - jakie są powody tej decyzji ? 

 

Pan Andrzej Figas, Dyrektor Wydziału Geodezji, Kartografii i Gospodarki 

Nieruchomościami –jak już wcześniej wspomniałem zarządzeniem nr 62/19 z dnia 15 maja 

2019 r. Marszałek Województwa Śląskiego powołał Zespół ds. analizy zasadności 

kontynuowania procedury nabycia od Uniwersytetu Śląskiego nieruchomości położonej przy 

Placu Sejmu Śląskiego 1 na potrzeby siedziby Urzędu Marszałkowskiego Województwa 

Śląskiego. Zadaniem Zespołu było podsumowanie i weryfikacja wiedzy dotyczącej 

przedmiotowej nieruchomości. Po ponownym dogłębnym przeanalizowaniu mocnych 

i słabych stron nieruchomości pod kątem potrzeb Urzędu Marszałkowskiego, Zespół podjął 

decyzję o rezygnacji z jej zakupu. Podejmując tą decyzję, Zespół kierował się następującymi 

argumentami; 

Niewątpliwą zaletą nieruchomości jest jej dobra lokalizacja w Śródmieściu, jest ona położona 

w pobliżu siedziby Urzędu Marszałkowskiego oraz Sejmiku Województwa Śląskiego i ma 

zapewniony dobry dostęp do wszelkich środków komunikacji publicznej. 

Analiza wykazała jednakże, że przedmiotowa nieruchomość nie posiada terenu, który można 

by przeznaczyć na parkingi, a korzystanie z parkingów publicznych jest utrudnione ze względu 

na niewystarczająca ilość publicznych miejsc postojowych. Sam budynek posadowiony jest 

z trzech stron w granicach nieruchomości oraz zawiera tzw. nawisy, które wykraczają poza 

granice nieruchomości, co spowoduje utrudnienia techniczno – budowlane, w perspektywie 

ewentualnej modernizacji budynku. Ponadto, z uwagi na objęcie budynku ochroną 

konserwatorską w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego, przebudowa lub 

rozbudowa budynku może być niemożliwa lub znacząco utrudniona. Nieruchomość nie posiada 

niezależnego zasilania awaryjnego w energię elektryczną. Nadto znajdują się na niej elementy 

infrastruktury technicznej, które pozostaną własnością Uniwersytetu Śląskiego. Natomiast 

nabywana wraz z nieruchomością infrastruktura energetyczna swoim przebiegiem wykracza 

poza granice nieruchomości. Rodzi to konieczność ustanowienie dodatkowych służebności 

oraz umów regulujących korzystanie. Z powyższych powodów trudno również ustalić 

ostateczne koszty związane z modernizacją budynku.  

Nieruchomość nie posiada bezpośredniego dostępu do drogi publicznej od strony dziedzińca. 

Brak również formalnego uregulowania służebności gruntowej przejazdu i przechodu 

z właścicielami nieruchomości sąsiednich.  

Bardzo ważkim argumentem, przemawiającym przeciwko nabyciu przedmiotowej 

nieruchomości jest okoliczność, że relokacja pracowników z wynajmowanych lokalizacji 

Urzędu Marszałkowskiego do budynku znajdującego się na nieruchomości nie spowoduje 

zwiększenia dostępnej powierzchni użytkowej, przypadającej na jednego pracownika, przez co 



nie poprawią się ani komfort, ani bezpieczeństwo pracy pracowników Urzędu. Średnia 

wielkości powierzchni użytkowej to 13,1 m2 przy założeniu po przeprowadzce 13,6 m2. 

 

W związku z podjęciem przez Zarząd Województwa Śląskiego decyzji o rezygnacji z nabycia 

przez Województwo Śląskie z przedmiotowej nieruchomości i uchylenia uchwały Zarządu 

Województwa Śląskiego nr 2404/293/V/2018 z dnia 16 października 2018 r. w sprawie nabycia 

przez Województwo Śląskie od Uniwersytetu Śląskiego nieruchomości położonej w przy Placu 

Sejmu Śląskiego 1 w Katowicach oraz ustanowienia na tej nieruchomości służebności 

gruntowej przechodu zachodzi konieczność uchylenia uchwały Sejmiku Województwa 

Śląskiego nr V/57/1/2018 z dnia 17 września 2018 roku w sprawie wyrażenia zgody na jej 

nabycie.  

 

Pani Radna Renata Caban  - ile osób pracuje w tych trzech wynajmowanych obiektach? 

 

Pan Andrzej Figas, Dyrektor Wydziału Geodezji, Kartografii i Gospodarki 

Nieruchomościami – w trzech obiektach pracuje  632 osoby na ul. Reymonta, Powstańców 

oraz  Plebiscytowej  

 

Pan Radny Andrzej Molin - czy jest pomysł na inne rozwiązanie tej sytuacji?  

 

Pan Andrzej Figas, Dyrektor Wydziału Geodezji, Kartografii i Gospodarki 

Nieruchomościami – w chwili obecnej należy dać odpowiedź Uniwersytetowi Śląskiemu . 

Zarządu powołał zespół który ma opracować koncepcję co dalej . 

 

Pani Radna Renata Caban - czy mamy wiedzę ile kosztuje koszt nabycia budynku od 

uniwersytetu oraz jaki jest koszt wynajmu trzech pozostałych obiektów? 

 

Pan Andrzej Figas, Dyrektor Wydziału Geodezji, Kartografii i Gospodarki 

Nieruchomościami - operat szacunkowy opiewał na cenę 20.000.000,00 zł. W WPF zawarto 

koszt remontu na kwotę  42.000.000,00  zł oczywiście przy założeniu cen z zeszłego roku. 

Budynek był zagospodarowany na potrzeby edukacji a nie urzędu w związku ze zmieniającymi 

się standardami koszt remontu może być większy. 

 

Pan Radny Zbigniew Przedpełski, Przewodniczący Komisji – to są szczegóły tego 

oszacowania. Wykonanie niektórych robót może być technicznie nierealne.  

 

Pani Radna Jadwiga Baczyńska, Zastępca Przewodniczącego Komisji – jaki jest wiek 

budynku? 

 

Pani Radna Małgorzata Zarychta–Surówka - czy coś się działa po podjęciu uchwały 

o kupnie we wrześniu 2018 roku? Czy nie ma żadnych zobowiązań z tytułu odstąpienia od 

kupna? 

 

Pan Andrzej Figas, Dyrektor Wydziału Geodezji, Kartografii i Gospodarki 

Nieruchomościami – na razie była tylko wycena i rozmowy z UŚ oraz wstępny projekt umowy 

sprzedaży. Na potrzeby UŚ wykonano operat szacunkowy. Nic wiążącego się nie wydarzyło. 

Była również zgoda prokuratury.  

 

Pani Radna Małgorzata Zarychta–Surówka – czy województwo posiada zaplecze terenowe 

w Katowicach żeby można było wybudować nową siedzibę? 



 

Pan Andrzej Figas dyrektor Wydziału Geodezji, Kartografii i Gospodarki 

Nieruchomościami – województwo nie posiada terenów, gruntów żeby przeznaczyć na 

budowę nowej siedziby. Zespół powołany ma za zadanie znalezienie innej koncepcji miejsca 

pracy dla pracowników urzędu marszałkowskiego. 

 

Pan Radny Zbigniew Przedpełski, Przewodniczący Komisji - mam dwa pytania kończące 

temat. Czy dobrze zrozumiałem, że Śląski Wojewódzki Konserwator Zabytków, wykazuje 

zainteresowania obiektem? 

 

Pan Andrzej Figas, Dyrektor Wydziału Geodezji, Kartografii i Gospodarki 

Nieruchomościami – obiekt został wpisany do gminnej ewidencji zabytków.  

 

Pan Radny Zbigniew Przedpełski, Przewodniczący Komisji - kto był autorem operatu na 

podstawie którego mieliśmy nabyć budynek i  kto płacił za opracowanie operatu? 

 

Pan Andrzej Figas, Dyrektor Wydziału Geodezji, Kartografii i Gospodarki 

Nieruchomościami – operat był na zlecenie UŚ i przeszedł przez naszą weryfikację podlegał 

również ocenie niezależnych rzeczoznawców majątkowych.  

 

Pan Radny Zbigniew Przedpełski, Przewodniczący Komisji – przy transakcji za 

20.000.000,00 zł oszczędzanie na operacie byłoby co najmniej śmieszne. Kto z Państwa 

radnych proponuje poprawki do treści uchwały? Nie widzę, zatem zamykam dyskusję 

i proponuję podjęcie uchwały o następującej treści: 

 

„Uchwała nr OWK.6.0014-0117/19 Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego 

Sejmiku Województwa Śląskiego z dnia 17 września 2019 r., dotycząca zaopiniowania projektu 

uchwały w sprawie uchylenia uchwały Sejmiku Województwa Śląskiego Nr V/57/1/2018 

z dnia 17 września 2018 roku w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej 

w Katowicach przy Placu Sejmu Śląskiego 1 druk VI/132. 

 

§1 

Na podstawie §5 ust.2 pkt 1 regulaminu Sejmiku Województwa Śląskiego, Komisja Rozwoju 

i Zagospodarowania Przestrzennego, zwana dalej Komisją, wnosi do Sejmiku Województwa 

Śląskiego o przyjęcie projektu wymienionej w tytule uchwały bez poprawek.  

 

§2 

Na podstawie §5 ust.3 regulaminu Sejmiku Województwa Śląskiego, przedstawienie określonej 

w § 1 opinii Komisji, na posiedzeniu Sejmiku Województwa Śląskiego powierza się 

przewodniczącemu lub wiceprzewodniczącemu Komisji. 

 

§3 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.” 

 

 

W wyniku głosowania jawnego uchwałę podjęto następującym stosunkiem głosów: 

za: 5, przeciw: 1, wstrzymało się: 2      

 

Pan Radny Zbigniew Przedpełski, Przewodniczący Komisji - przechodzimy do 

zaopiniowania projektu uchwały w sprawie pozbawienia odcinka drogi na terenie gminy 



Krzyżanowice kategorii dróg wojewódzkich druk VI/133. Proszę wnioskodawcę 

o przedstawienie projektu uchwały. 

 

Pan Janusz Berkowski, Dyrektor Wydziału Komunikacji i Transportu - Zgodnie z ustawą 

z dnia 21 marca 1985 r. o drogach publicznych organem właściwym do pozbawienia drogi 

dotychczasowej kategorii jest organ właściwy do zaliczenia jej do odpowiedniej kategorii. 

Pozbawienia drogi jej kategorii dokonuje się w trybie właściwym do zaliczenia drogi do 

odpowiedniej kategorii. 

Pozbawienie drogi kategorii dróg wojewódzkich następuje w drodze uchwały sejmiku 

województwa w porozumieniu z ministrami właściwymi do spraw transportu oraz obrony 

narodowej. Zarząd Województwa Śląskiego uchwałą nr 653/30/VI/2019 z dnia 27 marca 2019 

r. przyjął projekt uchwały Sejmiku Województwa Śląskiego w sprawie pozbawienia odcinka 

drogi na terenie gminy Krzyżanowice (od skrzyżowania z drogą krajową nr 45 w miejscowości 

Krzyżanowice do granicy państwa) kategorii dróg wojewódzkich by zgodnie z art. 6 ust. 2 

ustawy z dnia 21 marca 1985 r. o drogach publicznych uzyskać opinię ministra właściwego do 

spraw transportu oraz Ministra Obrony Narodowej.  

Szef Sztabu Generalnego Wojska Polskiego pismem z dnia 18 kwietnia 2019 r. nie zgłosił uwag 

do przedstawionej propozycji pozbawienia kategorii drogi wojewódzkiej odcinka drogi 

wojewódzkiej nr 936 od skrzyżowania z drogą krajową 45 do granicy państwa na terenie gminy 

Krzyżanowice i zaliczenia go do kategorii dróg powiatowych. Minister Infrastruktury pismem 

z dnia 27 maja 2019 r. również uzgodnił proponowaną zmianę kategorii dróg wojewódzkich na 

terenie gminy Krzyżanowice. 

Zgodnie z art. 10 ust. 3 ustawy z dnia 21 marca 1985 r. o drogach publicznych pozbawienie 

drogi dotychczasowej kategorii, z wyjątkiem przypadku wyłączenia drogi z użytkowania, jest 

możliwe jedynie w sytuacji jednoczesnego zaliczenia tej drogi do nowej kategorii. Pozbawienie 

i zaliczenie nie może być dokonane później niż do końca trzeciego kwartału danego roku, 

z mocą od dnia 1 stycznia roku następnego.  

Powiat Raciborski podjął działania dotyczące zaliczenia ww. odcinka drogi (od skrzyżowania 

z drogą krajową nr 45 w miejscowości Krzyżanowice do granicy państwa) do kategorii dróg 

powiatowych i uzyskał ustawowe opinie i uzgodnienia jego zaliczenia do kategorii dróg 

powiatowych w tym uzgodnienie Zarządu Województwa Śląskiego. Zaliczenia ww. odcinka 

drogi (formalnie dotychczasowej drogi wojewódzkiej nr 936) do kategorii dróg powiatowych 

dokona stosowną uchwałą Rada Powiatu Raciborskiego. 

Brak uwag Ministra Obrony Narodowej oraz uzgodnienie Ministra Infrastruktury w związku 

z aktualnym stanowiskiem Powiatu i przekazaniem stosownego projektu uchwały Rady 

Powiatu Raciborskiego w przedmiotowej sprawie dopełniły wymogi formalne niezbędne do 

pozbawienia odcinka drogi wojewódzkiej nr 936 kategorii dróg wojewódzkich w drodze 

uchwały sejmiku województwa zgodnie z art. 6 ust. 2 i art. 10 ustawy z dnia 21 marca 1985 r. 

o drogach publicznych oraz zaliczenia tego odcinka drogi do kategorii dróg powiatowych. 

Odcinek drogi o długości 4273 m będący przedmiotem zmian kategorii dróg został przekazany 

jako droga powiatowa w 1999 r. służbom Powiatu Raciborskiego przez ówczesną Dyrekcję 

Okręgowa Dróg Publicznych w związku z reformą administracji publicznej. Fakt ten 

potwierdza dokumentacja przekazana przez powiat, w tym Protokół zdawczo-odbiorczy z dnia 

12 lutego 1999 r. Wskazany odcinek drogi pomiędzy granicą państwa (Owsiszcze) a aktualną 

drogą krajową nr 45 (Krzyżanowice) od przekazania Powiatowi był i jest zarządzany przez 

ustawowego zarządcę dróg powiatowych – Zarząd Powiatu Raciborskiego. Ponadto, zgodnie 

z dokumentami przekazanymi przez powiat działki gruntu zajęte pasem drogowym ww. 

odcinka drogi zostały ujawnione w Księdze Wieczystej na rzecz Powiatu Raciborskiego. 

Zarząd Powiatu wnioskował o nadanie numeru dla całego ciągu drogi powiatowej do granicy 

państwa i numer ten został nadany (nr 3511 S).  



Jednocześnie odcinek ten został wykazany w załączniku nr 2 do rozporządzenia Rady 

Ministrów z dnia 15 grudnia 1998 r. w sprawie ustalenia wykazu dróg krajowych 

i wojewódzkich w ciągu drogi wojewódzkiej nr 936 co wskazywało formalnie jego ustawowego 

zarządcę drogi – Zarząd Województwa. Zarząd Województwa Śląskiego / Zarząd Dróg 

Wojewódzkich w Katowicach nigdy w okresie od stycznia 1999 r. do chwili obecnej nie 

zarządzał tym odcinkiem – nie wykonywał żadnych obowiązków administracyjnych 

i finansowych. 

Podjęto próbę uporządkowania rozbieżności pomiędzy stanem faktycznym i formalnym statusu 

ww. odcinka drogi publicznej. W grudniu 2017 r. wystąpiono z wnioskiem do Generalnego 

Dyrektora Dróg Krajowych i Autostrad o zmianę opisu przebiegu drogi nr 936 w zarządzeniu 

GDDKiA w sprawie nadania numerów drogom wojewódzkim poprzez wykreślenie odcinka od 

drogi krajowej do granicy państwa. Z uzyskanego stanowiska Generalnego Dyrektora Dróg 

Krajowych i Autostrad oraz Ministerstwa Infrastruktury, jedyną podstawą do dokonania 

stosownych korekt w ww. zarządzeniu GDDKiA jest dokonanie zmiany kategorii dróg 

omawianego odcinka drogi w trybie przewidzianym w ustawie o drogach publicznych. Wobec 

powyższego na potrzeby uporządkowania elementów sieci drogowej w omawianym rejonie, 

jednoznaczne wskazanie trybu postępowania przez Ministerstwo Infrastruktury i Generalnego 

Dyrektora Dróg Krajowych i Autostrad, przesądziło o konieczności rozpoczęcia działań, 

skutkujących podjęciem przez właściwe organy w bieżącym 2019 roku odpowiednich uchwał 

dotyczących zmiany kategorii dróg (z drogi wojewódzkiej na drogę powiatową). 

 

Pan Radny Zbigniew Przedpełski, Przewodniczący Komisji – czy są pytania do projektu 

uchwały?  

 

Pan Radny Piotr Bańka, Zastępca Przewodniczącego Komisji- jaki jest stan tej drogi? 

 

Pan Janusz Berkowski, Dyrektor Wydziału Komunikacji i Transportu - nie ma uwag 

zgłaszanych przez Powiat co do stanu tej drogi. 

 

Pan Radny Zbigniew Przedpełski, Przewodniczący Komisji – ja mam pytanie, czy dobrze 

przeczytałem protokół zdawczo- odbiorczy jest  z 1999 roku i ten stan funkcjonuje 20 lat? 

 

Pan Janusz Berkowski, Dyrektor Wydziału Komunikacji i Transportu - rozporządzenia 

Rady Ministrów z dnia 15 grudnia 1998 r. które wskazywało formalnie jego ustawowego 

zarządcę drogi – Zarząd Województwa. Zarząd Województwa Śląskiego / Zarząd Dróg 

Wojewódzkich w Katowicach nigdy w okresie od stycznia 1999 r. do chwili obecnej nie 

zarządzał tym odcinkiem. 

 

Pan Radny Zbigniew Przedpełski, Przewodniczący Komisji – mam jeszcze jedno pytanie 

co autor miał na myśli piszą iż uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia 

w Dzienniku Urzędowym Województwa Śląskiego z mocą obowiązującą od dnia 1 stycznia 

2020 roku? 

 

Pan Janusz Berkowski, Dyrektor Wydziału Komunikacji i Transportu - Pozbawienie 

i zaliczenie nie może być dokonane później niż do końca trzeciego kwartału danego roku, 

z mocą od dnia 1 stycznia roku następnego dlatego zmiany wchodzą od 1 stycznia roku 

następnego w stosunku do decyzji które zostały podjęte wcześniej. 

 

Pan Radny Zbigniew Przedpełski, Przewodniczący Komisji –  jaki zatem jest sens zapisu: 

„po 14 dniach od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Śląskiego”? 



 

Pani Ewa Mucha, Zastępca Dyrektora Wydziału Komunikacji i Transportu - uchwała 

podjęta wchodzi w życie od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Śląskiego 

ale żeby zafunkcjonowała w życiu to z mocą od następnego roku czyli od 1 stycznia zgodnie 

z przepisami.  

 

Pan Radny Zbigniew Przedpełski, Przewodniczący Komisji – a jaki termin na uchylenie 

uchwały ma wojewoda?  

 

Pani Ewa Mucha, Zastępca Dyrektora Wydziału Komunikacji i Transportu -  30 dni. 

 

Pan Radny Zbigniew Przedpełski, Przewodniczący Komisji –  czy są pytania i propozycje 

poprawek do projektu uchwały? Nie widzę, zatem zamykam dyskusję i proponuję podjęcie 

uchwały o następującej treści: 

 

„Uchwała nr OWK.6.0014-0123/19 Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego 

Sejmiku Województwa Śląskiego z dnia 17 września 2019 r., dotycząca zaopiniowania projektu 

uchwały w sprawie pozbawienia odcinka drogi na terenie gminy Krzyżanowice kategorii dróg 

wojewódzkich - druk VI/133. 

 

§1 

Na podstawie §5 ust.2 pkt 1 regulaminu Sejmiku Województwa Śląskiego, Komisja Rozwoju 

i Zagospodarowania Przestrzennego, zwana dalej Komisją, wnosi do Sejmiku Województwa 

Śląskiego o przyjęcie projektu wymienionej w tytule uchwały bez poprawek.  

 

§2 

Na podstawie §5 ust.3 regulaminu Sejmiku Województwa Śląskiego, przedstawienie określonej 

w § 1 opinii Komisji, na posiedzeniu Sejmiku Województwa Śląskiego powierza się 

przewodniczącemu lub wiceprzewodniczącemu Komisji. 

 

§3 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.” 

 

 

 

W wyniku głosowania jawnego uchwałę podjęto następującym stosunkiem głosów: 

za:  8,   przeciw: 0,   wstrzymało się: 0. 

 

Pan Radny Zbigniew Przedpełski, Przewodniczący Komisji – przechodzimy do projektu 

uchwały z druku VI/134  w sprawie zmiany uchwały Sejmiku Województwa Śląskiego 

Nr V/55/7/2018 z dnia 25 czerwca 2018 roku w sprawie określenia zasad, trybu 

i  harmonogramu prac nad aktualizacją Strategii Rozwoju Województwa Śląskiego „Śląskie 

2020+” Proszę wnioskodawców o przedstawienie projektu uchwały. 

 

Pani Stefania Koczar –Sikora, Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Regionalnego – 

jest to tylko zmiana punktu harmonogramy w tym fragmencie. W dniu 25 czerwca 2018 r. 

Sejmik Województwa Śląskiego przyjął uchwałę Nr V/55/7/2018 w sprawie określenia zasad, 

trybu i harmonogramu prac nad aktualizacją Strategii Rozwoju Województwa Śląskiego  

„Śląskie 2020+”. Zgodnie z przyjętym harmonogramem przyjęcie zaktualizowanej Strategii  

zaplanowano na koniec roku 2019, przewidując jednocześnie możliwość zmiany 



harmonogramu w związku z pracami na szczeblu krajowym. Z uwagi na przedłużające się prace 

Ministerstwa Inwestycji i Rozwoju nad Krajową Strategią Rozwoju Regionalnego 2030 

i dokumentami branżowymi, których zapisy są kluczowe dla aktualizacji Strategii Rozwoju 

Województwa m.in. w zakresie delimitacji obszarów strategicznej interwencji, czy 

instrumentów prowadzenia polityki rozwoju, konieczna jest zmiana harmonogramu 

opracowania dokumentu. W związku z powyższym proponuje się zmianę harmonogramu prac 

nad aktualizacją Strategii Rozwoju Województwa Śląskiego ‘Śląskie 2020+” ( poprzez 

wydłużenie prac nad aktualizacją do II kw.2020 r) określonego w załączniku do uchwały 

Sejmiku Województwa Śląskiego Nr V/55/5/2018 z dnia 25 czerwca 2018 r. 

 

Pani Radna Renata Caban - czy znamy powody dlaczego na szczeblu krajowym 

są opóźnienia? 

 

Pani Stefania Koczar-Sikora, Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Regionalnego – 

wszystkie strategie branżowe są bardzo zaawansowane i wszystko wskazuje że do końca roku 

będzie możliwe przyjęcie tego dokumentu. 

 

Pan Radny Zbigniew Przedpełski, Przewodniczący Komisji – otwieram dyskusje czy są 

pytania i propozycje poprawek do projektu uchwały. Nie widzę, zatem zamykam dyskusję 

i proponuję podjęcie uchwały o następującej treści:  

 

„Uchwała nr OWK.6.0014-0123/19 Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego 

Sejmiku Województwa Śląskiego z dnia 17 września 2019 r., dotycząca zaopiniowania 

uchwały w sprawie zmiany uchwały Sejmiku Województwa Śląskiego Nr V/55/7/2018 z dnia 

25 czerwca 2018 roku w sprawie określenia zasad, trybu i harmonogramu prac nad aktualizacją 

Strategii Rozwoju Województwa Śląskiego „Śląskie 2020+” - druk VI/134. 

 

§1 

Na podstawie §5 ust.2 pkt 1 regulaminu Sejmiku Województwa Śląskiego, Komisja Rozwoju 

i Zagospodarowania Przestrzennego, zwana dalej Komisją, wnosi do Sejmiku Województwa 

Śląskiego o przyjęcie projektu wymienionej w tytule uchwały bez poprawek.  

 

§2 

Na podstawie §5 ust.3 regulaminu Sejmiku Województwa Śląskiego, przedstawienie określonej 

w § 1 opinii Komisji, na posiedzeniu Sejmiku Województwa Śląskiego powierza się 

przewodniczącemu lub wiceprzewodniczącemu Komisji. 

 

§3 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.” 

 

 

W wyniku głosowania jawnego uchwałę podjęto następującym stosunkiem głosów: 

za: 8, przeciw: 0, wstrzymało się:  0. 

 

Ad 4. 

Pan Radny Zbigniew Przedpełski, Przewodniczący Komisji – wyczerpaliśmy punkt 

opiniowanie projektów uchwał. Proszę Panią dyrektor o  omówienie realizacji projektów 

własnych województwa. 

 



Pani Barbara Kubiak, Dyrektor Wydziału Projektów Własnych – przygotowałam 

dotyczące liczby i wartości projektów Samorządu Województwa Śląskiego w podziale na 

główne instrumenty i źródła finansowania z uwzględnieniem stanu zaawansowania prac 

projektowych.(arkusze stanowią załącznik do protokołu). 

 

Pan Radny Andrzej Molin - czy mógłbym zanim przystąpimy do omówienia tego punktu 

zadać pytanie dotyczące przebudowy linii kolejowej 190 ? 

 

Pan Radny Zbigniew Przedpełski, Przewodniczący Komisji – zarządzam trzy minuty 

przerwy. 

 

Pan Janusz Berkowski, Dyrektor Wydziału Komunikacji i Transportu - jesteśmy na 

ostatniej prostej, dopinamy system finansowania i nie rezygnujemy z tego tematu 

wykorzystując dostępne środki. 

 

Pani Stefania Koczar-Sikora zastępca dyrektora Wydziału Rozwoju Regionalnego – 

w przypadku tej linii Zarząd Województwa zaangażował wszystkie możliwe środki. 

Wystąpiliśmy do PLK o zwiększenie środków o 15%. Zabiegamy żeby jak najszybciej 

procedować. W projekt jest zaangażowany Urząd Marszałkowski oraz Ministerstwo Inwestycji 

i Rozwoju. Wstępnie mamy projekt oceniony musi jeszcze przejść akceptacje Komisji 

Europejskiej. Projekt ma trzy części w każdej wygrał ten sam wykonawca . 

 

Przewodniczący Komisji Pan Zbigniew Przedpełski –  witam po przerwie, jestem otwarty 

na wszelkie propozycje, gdyby jednak uzgadniać wcześniej a nie z  zaskoczenia można by 

podyskutować dłużej. 

 

Pani Barbara Kubiak, Dyrektor Wydziału Projektów Własnych – chciałabym przedstawić 

projekty które obrazują w liczbach działania Urzędu Marszałkowskiego;  

Liczba wszystkich projektów: 297 

Całkowita wartość projektów: 3 955 056 606,32 zł  

Wkład budżetu województwa: 918 751 673,51 zł 

 



 
 

 

 
 
 

Wybrane projekty Samorządu Województwa: 

 

Dostawa co najmniej 10 szt. elektrycznych zespołów trakcyjnych do wykonywania 

kolejowych wojewódzkich przewozów pasażerskich 

Podmiot odpowiedzialny: Wydział Komunikacji i Transportu UMWSL  

z udziałem realizatora: Koleje Śląskie sp. z o.o. w Katowicach 

Okres realizacji: 18.10.2016 – 30.06.2019 



Wartość projektu: 200 662 200,00 zł  

Instrument finansowania: Regionalny Program Operacyjny Województwa Śląskiego na lata 

2014-2020    

Etap realizacji: projekt zakończony 

Stan realizacji: zakupiono 12 szt. czteroczłonowych nowoczesnych elektrycznych zespołów 

trakcyjnych do obsługi połączeń w ramach świadczenia usług publicznych w zakresie 

kolejowych przewozów pasażerskich na terenie województwa śląskiego 

 

Planetarium - Śląski Park Nauki. Modernizacja i rozbudowa Planetarium  Śląskiego 

w Chorzowie” 

Cel projektu:   
Podniesienie jakości świadczonych przez Planetarium usług edukacyjnych poprzez 

zastosowanie innowacyjnych metod poszerzania wiedzy i umiejętności wykraczających poza 

program nauczania na wszystkich poziomach edukacji 

Podmiot odpowiedzialny: Wydział Inwestycji UMWSL 

Okres realizacji: 01.03.2016 – 31.12.2020 

Wartość projektu: 136 000 000,00 zł  

Instrument finansowania: Regionalny Program Operacyjny Województwa Śląskiego na lata 

2014-2020    

Etap realizacji: projekt realizowany 

Stan realizacji: zawarta umowa na realizację robót budowlanych   

i  rozpoczęte roboty budowlane,  trwają postępowania na zakup/ wykonanie wyposażenia; 

realna konieczność wydłużenia okresu realizacji projektu m.in. w związku z brakiem 

rozstrzygnięcia kilku postępowań przetargowych 

 

Śląskie Digitarium. Digitalizacja i udostępnianie zasobów instytucji kultury województwa 

śląskiego” 

Cel projektu:   
Zwiększenie dostępności zasobów kultury oraz wzrost liczby osób korzystających z zasobów 

kultury udostępnionych on-line   

w  woj. śląskim poprzez utworzenie systemu pozyskiwania, digitalizacji, opracowania, 

długoterminowego zachowania   

i udostępniania cyfrowych zbiorów dziedzictwa, a także utworzenie serwisu – jednego punktu 

dostępu do nich. 

Podmiot odpowiedzialny: Biblioteka Śląska w Katowicach 

Okres realizacji: 02.04.2018 – 31.12.2021 

Wartość projektu:  37 847 345,92 zł 
Instrument finansowania: Regionalny Program Operacyjny Województwa Śląskiego na lata 

2014-2020    

Etap realizacji: projekt realizowany 

Stan realizacji: przygotowanie kluczowych postępowań przetargowych;   

po opóźnieniach związanych z wyborem Inżyniera Kontraktu oraz konieczności unieważnienia 

postępowań przetargowych, dokonano niezbędnego przeglądu ich założeń (podziału) oraz 

zintensyfikowano prace nad zmodyfikowaną dokumentacją przetargową 

 

Podmioty realizujące: Biblioteka Śląska w Katowicach, Instytucja Filmowa „Silesia-Film”, 

Opera Śląska w Bytomiu, Regionalny Instytut Kultury w Katowicach. 

 

„Zwiększenie atrakcyjności Opery Śląskiej i ochrona jej dziedzictwa kulturowego 

poprzez prowadzenie prac konserwatorskich, restauratorskich oraz robót budowlanych” 



 

Cel projektu: 
Poprawa stanu istniejących obiektów Opery Śląskiej w Bytomiu, w których prowadzona jest 

jej działalność 

Podmiot odpowiedzialny: Opera Śląska w Bytomiu 

Okres realizacji: 01.10.2018 – 31.12.2022 

Wartość projektu: 20 815 089,81 zł  

Instrument finansowania: Regionalny Program Operacyjny Województwa Śląskiego na lata 

2014-2020   

Etap realizacji: projekt realizowany (modyfikowany) 

Stan realizacji: na etapie przygotowań do postępowania przetargowego, w związku z 

przekroczeniem limitu całkowitej wartości projektu, dokonano modyfikacji jego założeń; 

projekt zostanie ponownie złożony jako nowy projekt zidentyfikowany. 

 

„Kompleksowa rewaloryzacja i modernizacja zabytkowej Hali "Kapelusz" 

z przeznaczeniem na Parkowe Centrum Kulturalne” 

Cel projektu: 
Przywrócenie obiektu do użytkowania, zapobiegnięcie rozbiórce obiektu ze względu na zły stan 

techniczny, stworzenie możliwości rozwoju nowej oferty kulturalnej oraz utworzenie nowych 

miejsc pracy. 

Podmiot odpowiedzialny: Wojewódzki Park Kultury i Wypoczynku im. Gen. Jerzego Ziętka 

S.A. w Chorzowie 

Okres realizacji: 24.04.2018 – 30.06.2020 

Wartość projektu: 21 076 984,80 zł  

Instrument finansowania: Regionalny Program Operacyjny Województwa Śląskiego na lata 

2014-2020    

Etap realizacji: projekt realizowany 

Aktualny stan realizacji: brak rozstrzygnięcia postępowania dla trybu „zaprojektuj 

i wybuduj” – zmiana założeń projektu poprzez rozdzielenie tych dwóch etapów; realna 

konieczność wydłużenia okresu realizacji projektu . 

 

Modernizacja Parku Śląskiego” 

Cel projektu: 
Rewitalizacja Parku Śląskiego – przywrócenie obiektu do stanu bezpiecznego użytkowania, 

zapobiegnięcie dalszej degradacji obiektów zlokalizowanych na terenie Parku, stworzenie 

możliwości rozwoju nowej oferty kulturalnej, sportowej   

i rekreacyjnej 

„Modernizacja Parku Śląskiego” - zadania 
1. Kompleksowa modernizacja ciągów komunikacyjnych,  

2. Uregulowanie gospodarki wodnej, 

3. Odbudowa parkowej kolei szynowej oraz zakup elektrycznego taboru ekologicznego, 

4. Rewitalizacja otoczenia Hali Wystaw Kapelusz wraz z wyposażeniem hali, 

5. Inwentaryzacja, rewitalizacja i pielęgnacja terenów zieleni Parku, 

6. Modernizacja kanału regatowego wraz z otoczeniem, 

7. Rewitalizacja Rosarium wraz z budową placu zabaw, 

8. Budowa ścieżek edukacyjnych, 

9. Remont i konserwacja rzeźb w Parku, 

10. Modernizacja Śląskiego Ogrodu Zoologicznego, 

11. Budowa Parku Wielu Pokoleń, 



12. Kompleksowy remont i modernizacja obiektów: duży krąg taneczny, trzy małe kręgi 

taneczne, Świątynia Dumania, Łabędziarnia, 

13. Budowa Ogrodu Japońskiego, 

14. Aranżacja przestrzeni publicznej (meble parkowe, elementy małej architektury, toalety 

publiczne), 

15. Remont Świątyni Petrycha, 

16. Budowa Systemu Informacji Przestrzennej – II etap, 

17. Budowa centrum bioróżnorodności, 

18. Kompleksowa modernizacja otoczenia Planetarium Śląskiego, 

19. Budowa kąpieliska przy ul. Siemianowickiej, 

20. Rewitalizacja terenu Szybu Leśnego. 

Podmiot odpowiedzialny: Wojewódzki Park Kultury i Wypoczynku im. Gen. Jerzego Ziętka 

S.A. w Chorzowie 

Okres realizacji: 23.04.2018 – 31.03.2027 

Wartość projektu: 278 211 510,00 zł  

Instrument finansowania: Inicjatywa Jessica  

Etap realizacji: projekt realizowany 

Aktualny stan realizacji: rozpoczęto realizację pierwszych zadań programu rewitalizacji, 

występują nieistotne  odchylenia w stosunku do pierwotnego harmonogramu realizacji 

(niewiążące się z koniecznością zmiany okresu realizacji programu), wynikające ze zmian 

organizacyjnych wnioskodawcy oraz przebiegu procedury przetargowej. 

 

Przedsięwzięcie „eCareMed” 

Cel przedsięwzięcia: 
Stworzenie regionalnej rozproszonej platformy medycznej umożliwiającej digitalizację 

zasobów (dokumentacji medycznej), oraz ich wzajemne przechowywanie, dostosowanie 

infrastruktury i oprogramowania szpitali celem spełnienia wymogów przyłączenia do platformy 

rozproszonej, a finalnie wykorzystanie pozyskanych danych do podniesienia jakości usług 

medycznych świadczonych pacjentom w regionie tzw. e-uslugi. 

Podmioty realizujące: 
1) Centrum Leczenia Oparzeń w Siemianowicach Śląskich, 

2) Woj. Szpital Specjalistyczny nr 5 im. Św. Barbary w Sosnowcu, 

3) Katowickie Centrum Onkologii w Katowicach, 

4) SP ZOZ Woj. Szpital Specjalistyczny nr 3 w Rybniku, 

5) Szpital Specjalistyczny nr 2 w Bytomiu, 

6) Woj. Szpital Specjalistyczny nr 4 w Bytomiu, 

7) Szpital Wojewódzki w Bielsku-Białej, 

8) Woj. Szpital Specjalistyczny im. NMP w Częstochowie, 

9) Woj. Szpital Specjalistyczny nr 2 w Jastrzębiu-Zdroju, 

10) SP Woj. Szpital Chirurgii Urazowej w Piekarach Śląskich, 

11) Szpital Wielospecjalistyczny w Jaworznie. 

Zakres przedsięwzięcia: 11 odrębnych projektów mających  

na celu utworzenie regionalnej platformy medycznej 

Podmiot odpowiedzialny: 11 szpitali (10 wojewódzkich + 1 miejski) 

Okres realizacji: I kwartał 2020 – IV kwartał 2022 

Łączna wartość przedsięwzięcia: 97 757 885,25 zł 

Instrument finansowania: Regionalny Program Operacyjny Województwa Śląskiego 

na lata 2014-2020 

Etap realizacji: przedsięwzięcie planowane  



Aktualny stan realizacji: opracowanie założeń technicznych regionalnej rozproszonej 

platformy medycznej, przygotowania do złożenia dokumentacji aplikacyjnej 11 

projektów. 

 

Drogi wojewódzkie. 
Cel: poprawa dostępności, efektywności i jakości głównych szlaków drogowych na 

obszarze województwa śląskiego 

Podmiot odpowiedzialny: Zarząd Dróg Wojewódzkich   

w Katowicach 

Okres realizacji: lata 2018 – 2020 (2022) 

Łączna wartość projektów: 2 083 763 368,61 zł 

5 projektów realizowanych – 651 508 315,86 zł 

13 projektów na liście rezerwowej – 1 432 255 052,75 zł 

Instrument finansowania: Regionalny Program Operacyjny Województwa Śląskiego 

na lata 2014-2020 

Drogi wojewódzkie – realizowane w ramach RPO WSL: 

 

Przebudowa drogi wojewódzkiej nr 933  Wodzisław Ślaski-Pszczyna 
(przebudowa 23,3 km) 

Okres realizacji: 03.09.2018- 30.11.2020 

Wartość projektu: 142 632 030,00 zł 
Stan realizacji: podpisanie umowy z wykonawcą robót planowane  

na 10.2019, uzyskano zgodę IZ RPO WSL  na zmianę okresu realizacji projektu do 30.11.2021; 

zwiększono środki Województwa   

na ten projekt w celu umożliwienia rozstrzygnięcia postępowania przetargowego (wzrost cen) 

 

Budowa obwodnicy Buczkowic stanowiącej połączenie drogi ekspresowej S69 z drogą 

wojewódzką 942 
(przebudowa 2,78 km) 

Okres realizacji: 27.07.2018- 15.12.2019 

Wartość projektu: 63 387 169,55 zł 
Stan realizacji: projekt realizowany zgodnie z harmonogramem; wzrost wartości projektu 

(wniosek do IZ RPO WSL o zwiększenie dofinansowania). 

 

Przebudowa DW 791 na odcinku od DK 1 do DK 78, etap II (Zawiercie – Kolonia 

Poczesna). 
(przebudowa 24,5 km) 

Okres realizacji: 01.11.2018 – 30.11.2020  

Wartość projektu: 158 863 718,42 zł 
Stan realizacji: kończy się procedura wyboru wykonawcy robót – podpisanie umowy 

planowane na 11.2019; uzyskano zgodę IZ RPO WSL na zmianę okresu realizacji do 

15.02.2022; zwiększono środki Województwa   

na ten projekt w celu umożliwienia rozstrzygnięcia postępowania przetargowego (wzrost cen), 

złożono wniosek do IZ RPO WSL o zwiększenie dofinansowania projektu . 

 

Budowa Regionalnej Drogi Racibórz-Pszczyna na odcinku włączenia DK45 w gminie 

Rudnik do granicy miasta na prawach powiatu Rybnik – etap 4 i etap 5 Wschodnia 

Obwodnica Raciborza 
(budowa 7,83 km) 

Okres realizacji: 01.01.2018 – 31.12.2020  



Wartość projektu: 196 225 393,20 zł 
Stan realizacji: uzyskano zgodę IZ RPO WSL na zmianę okresu realizacji do 30.04.2022; 

zwiększono środki Województwa do 300.000.000,00 na ten projekt w celu umożliwienia 

przeprowadzenia postępowania przetargowego (wzrost cen). 

 

Przebudowa drogi wojewódzkiej nr 913, etap II odcinek od skrzyżowania   

z DK 78 w miejscowości Celiny do skrzyżowania z DK 86 
(przebudowa 12,59 km) 

Okres realizacji: 03.01.2018 – 30.09.2020  

Wartość projektu: 90 400 004,69 zł 
Stan realizacji: kończąca się procedura wyłonienia wykonawcy robót (umowa została 

podpisana 12.08.2019); uzyskano zgodę IZ RPO WSL na zmianę okresu realizacji do 

15.09.2021; zwiększono środki Województwa   

na ten projekt 126.000.000,00 w celu umożliwienia rozstrzygnięcia postępowania 

przetargowego (wzrost cen). 

 

InfoSMOG-MED. Odnowienie projektu  

Cel projektu: 
Podniesienie świadomości społeczeństwa regionu w zakresie zagrożeń wynikających 

z zanieczyszczenia powietrza oaz wpływie tych zanieczyszczeń na zdrowie i życie 

mieszkańców poprzez dostęp do platformy elektronicznej wraz z systemem mapowania 

zdrowotnego i mechanizmem raportowania dot. zaleceń zdrowotnych dla mieszkańców woj. 

śląskiego, a także poprzez bezpośrednie działania o charakterze informacyjno-edukacyjnym 

Podmiot odpowiedzialny: Wydział Projektów Własnych UMWSL 

Okres realizacji: 01.01.2020 - 30.09.2021 

Wartość projektu: 5 500 000,00 zł  

Instrument finansowania: Regionalny Program Operacyjny Województwa Śląskiego na lata 

2014-2020 

Etap realizacji: projekt planowany 

Aktualny stan realizacji: końcowe prace nad dokumentacją aplikacyjną projektu. 

 

Pani Radna Urszula Koszutska – na poszerzenie świadomości jest 5 500 000,00 zł i co dalej? 

Czy macie pomysł na zmniejszenie emisji wszelkich zanieczyszczeń . Po wprowadzeniu 

uchwały antysmogowej  widoczny jest bark skutków. Nadchodzi czas na działanie samą 

świadomością się nie wyleczymy. 

 

Pani Barbara Kubiak, Dyrektor Wydziału Projektów Własnych – projekt z Instytutem 

Ekologii i Terenów Uprzemysłowionych model jest tak zaprojektowany aby informować 

mieszkańców o stanie i jakości powietrza . Opracowujemy platformę elektroniczną aby 

przekazywała informacje o jakości powietrza . Drugim partnerem jest Śląskie Centrum Chorób 

Serca w Zabrzu które prowadzi badania zależności miedzy jakością powietrza a chorobami 

krążenia. Jako województwo mamy ograniczone możliwości bezpośredniej interwencji. My nie 

jesteśmy beneficjentem jeśli chodzi o skutki głownie gminy i WFOŚiGW. My w tej niszy 

staramy się robić ile można. Chcemy przekazać fachową informację oraz komunikaty. 

 

Pani Radna Urszula Koszutska – czy badania skupione na tylko na dorosłych i seniorach czy 

również obejmują dzieci? 

 

Pani Barbara Kubiak, Dyrektor Wydziału Projektów Własnych – badania skupiają się na 

wszystkich grupach oparte są o dane z NFZ. 



 

Pan Radny Zbigniew Przedpełski, Przewodniczący Komisji – uważam że ten projekt nie 

jest nikomu do niczego potrzebny. Rozszerzenie świadomości o dane statystyczne, z których 

otrzymamy  na wyjściu informację że mamy dane zejść na raka lub inną chorobę. Proszę Pani 

Dyrektor kontynuować. 

 

Pani Barbara Kubiak, Dyrektor Wydziału Projektów Własnych – kolejny projekt MOGĘ! 

Zatrzymać SMOG- Przedszkolaku złap oddech 

Cel projektu:  
Podniesienie świadomości ekologicznej w zakresie wpływu zanieczyszczonego powietrza na 

zdrowie dzieci poprzez przeprowadzenie kampanii edukacyjno-informacyjnej  

w placówkach wychowania przedszkolnego na terenie województwa śląskiego. 

Podmiot odpowiedzialny: Wydział Projektów Własnych UMWSL 

Okres realizacji: 02.09.2019 - 30.06.2020  

Wartość projektu: 900 000,00 zł  

Instrument finansowania: Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 

w Katowicach 

Etap realizacji: projekt przyjęty do dofinansowania 

Aktualny stan realizacji: nabór do kampanii edukacyjno-informacyjnej, postępowanie na 

zakup oczyszczaczy powietrza do przedszkoli. 

Pani Radna Urszula Koszutska – na poszerzenie świadomości mamy 5.500.000 ,00 zł a na 

konkurs smogowy  dzięki któremu można otrzymać oczyszczacz powietrza mamy 900.000 zł. 

Uważam że  za mało jest tych oczyszczaczy dla przedszkoli, chciałabym aby było ich więcej. 

 

Pani Barbara Kubiak, Dyrektor Wydziału Projektów Własnych – WFOŚiGW dysponuje 

ograniczonymi środkami w działaniu info smog nie ma możliwości kupna oczyszczaczy 

główną część projektu info smog konsumuje Śląskie Centrum Chorób Serca w Zabrzu. 

 

Pan Radny Zbigniew Przedpełski, Przewodniczący Komisji – jeśli chodzi o zwiększenie  

ilości oczyszczaczy  to jest to dziwne myślenie. Normalne myślenie powinno być nakierowane  

na udoskonalenie przemysłowych instalacji oczyszczania i likwidacji  niskiej emisji a hasło 

o zakup oczyszczaczy wątpliwej jakości  uważam za bezzasadne. Próba poprawienia sytuacji 

np. w Rybniku takimi urządzeniami jest bezsensowna. 

 

Radna Pani Urszula Koszutska – na poprawę powietrza będziemy jeszcze długo czekać dzieci 

nie mogą czekać musimy im stworzyć korzystne warunki w pomieszczeniach, w których 

przebywają szczególnie w przedszkolach i żłobkach. Teraz, jeśli nie mamy alternatywy 

poprawy jakości powietrza to przynajmniej uważam że oczyszczacze tą jakość trochę poprawią. 

Sama mam taki oczyszczacz jak również moje dzieci i uważam że jest to dobre urządzenie.  

 

Pan Radny Zbigniew Przedpełski, Przewodniczący Komisji –  zakończę ta dyskusję, 

dziękując  Pani dyrektor za prezentację. Ma Pani szeroką wiedzę i o niektóre projekty musimy 

jeszcze dopytać jak np. planetarium. Być może trzeba będzie się przyjrzeć bardziej wnikliwie. 

Dziękuję za optymizm który Pani zaprezentowała. Na tyle ile znam projekt Opery Śląskiej to 

jest on bardzo opóźniony.  Zafascynowały mnie zwroty:  „projekty wchodzą do realizacji  

w miarę pojawianie się środków” jak to jest i co to oznacza? 

 

Pani Barbara Kubiak, Dyrektor Wydziału Projektów Własnych – Wydział Rozwoju 

Regionalnego zarządza środkami w ramach RPO. Niektóre projekty rezygnują i pieniądze 

wracają albo jak jest inny kurs euro - wtedy się środki się pojawiają. 



 

Pani Radna Jadwiga Baczyńska, Zastępca Przewodniczącego Komisji – wspomniała Pani 

o rewitalizacji Parku Śląskiego. Chciałam wyjaśnić, że niektóre projekty które dostałam 

wymagają poprawy a na niektórych są błędy niezgodności z prawem lub prawem budowlanym 

wynikające z przepisów unijnych.  

 

Pani Barbara Kubiak, Dyrektor Wydziału Projektów Własnych – my patrzymy na to co 

pisze sprawozdawca. Trudności wynikają ze zmiany Zarządu Parku. Rzeczywiście jest tak, że 

bardzo często jak się zaczyna przygotowywać poszczególne elementy projektu to czasami są 

niedopracowane. Jestem czarnowidzem bo wiem, że w projektach zawsze są ryzyka. Ile 

jesteśmy wstanie zaakceptować tyle akceptujemy, czasami się nie da, więc jeśli się nie da to 

lepiej zacząć od nowa.  

 

Pani Stefania Koczar-Sikora, Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Regionalnego - 

zmieniło się nastawienie Komisji Europejskiej istnieje możliwość wsparcia całego projektu 

o którym Pan Przewodniczący wspomniał, tzn. Opery Śląskiej, która może uzyskać wsparcie 

i skorzystać z nowej regulacji . 

 

Pan Radny Zbigniew Przedpełski, Przewodniczący Komisji –  w  poprzedniej perspektywie  

na koniec programowania mieliśmy do czynienia z gwałtownym łagodzeniem regulacji My 

sami nakładamy sobie cały szereg utrudnień . 

 

Pani Radna Urszula Koszutska– chciałabym zapytać o kąpielisko Fala oraz o  projekt 

rozproszonej platformy medycznej - dlaczego tylko 11 szpitali? 

 

Pani Stefania Koczar-Sikora, Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Regionalnego – 

11 szpitali ma potencjał rozwoju. Nie oznacza to że inne szpitale nie mogą do platformy 

dołączyć. 

 

Pan Radny Zbigniew Przedpełski, Przewodniczący Komisji –  mam pytanie: Czy ktoś może 

mi wytłumaczyć, co to jest „oś priorytetowa nowoczesna gospodarka numer działania 1.4 

wsparcie ekosystemy innowacji”. Co to jest? 

 

Pani Stefania Koczar-Sikora, Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Regionalnego – 

w tym poddziałaniu mieści się nasz projekt regionalna strategia innowacji. Nowy komponent 

to infrastruktura. W tym działaniu mamy środki na  zmodernizowanie dawnego Parku 

Technologicznego. Środki na innowacje są na budowanie parków technologicznych. 

Innowacyjne produkty tworzyły i wspierały innowacje i transformacje regionu . 

 

Pan Radny Zbigniew Przedpełski, Przewodniczący Komisji –  jednak proszę 

o wytłumaczenie, co to znaczy: „ekosystem innowacji”.  

 

Pani Stefania Koczar-Sikora, Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Regionalnego – 

w skrócie to  biznes, nauka i administracja, czyli wymiana informacji tzw. sieć. Drugi 

komponent budowa małej infrastruktury; nauka z małym biznesem trochę wymiany informacji, 

trochę infrastruktury. 

 

Pan Radny Zbigniew Przedpełski, Przewodniczący Komisji –  czy dobrze rozumiem to są 

środki na projekty współpracujące biznes z nauką? Przyswajanie języka unijnego idzie bardzo 

opornie. 



 

Ad 5 

Pan Radny Zbigniew Przedpełski, Przewodniczący Komisji –  wpłynęło pismo do komisji 

z gminy Sośnicowice w sprawie przyjęcia stanowiska dotyczącego przebudowy DW 408 

budowa obwodnicy Sośnicowic. Zapoznam Państwa z treścią pisma. Wobec braku spraw 

bieżących wyczerpaliśmy porządek obrad na tym posiedzenie komisji zakończyliśmy. 

 

 

Protokół sporządziła: 

Beata Zaczyńska 
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